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Høringsinnspill: krav til bærekraftige og
sirkulære anskaffelser av møbler

Vi viser deres brev der dere ønsker innspill som nevnt i overskrift.

Overordnet er kravene som er stilt til mil jø og samfunnskriterier godt gjennomarbeidet.

Under kommenteres de ulike punktene:

1. Videreformidling av eksisterende møbelbeholdning

Det er flott at det lages krav for å forlenge møblenes levetid i form av ombruk- og
gjenvinningst jeneste.

Det er bra at det er delt inn i kontraktskrav og kravspesifikasjon, slik at en kan tilpasse
ambisjonsnivået i forhold til tilgjengelighet på markedet. Spesielt med tanke på at dette vil kunne
påvirkes av geografiske forskjeller om t jenesten er gjennomførbar på de ulike lokasjoner. Dersom
denne t jenesten skal tas i bruk, bør det knyttes opp mot prising av t jenesten. Det burde også legges
til at kartleggingen skal videreføres ved eventuelt leverandørbytte.

Det kan stilles spørsmål om denne type t jeneste burde holdes utenfor en nykjøpsavtale. Det burde
være en forutsetning at oppdragsgiver har oversikt og god forvaltning av egen møbelbeholdning.
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2. Kjøpe brukte møbler utenfor avtalen

Sykehusinnkjøp HF har også i sin siste avtale om kjøp av møbler, med kontraktskrav om at brukte
møbler ikke er å anse som avtalebrudd.

Kravet: Unntatt fra avtaleområde er brukte møbler –«kjøp» av brukte møbler bør legges inn i
teksten.

3. Statistikk over bestillinger - til bruk i oppdragsgivers måling av møbelforbruket

Det er bra at krav om statistikk er med.

I tillegg til bør det også rapporteres og lages statistikk over varer som er med i ombruks- og
gjenvinningst jenesten (krav nr. 1).

På dagens avtale har Sykehusinnkjøp HF utfordringer med innhold i statistikk. Det kunne vært
avhjulpet ved at å spesifisere at statistikk skal hensynta alle produktvarianter.

4. Produktinformasjon og tilgang på reservedeler
Basiskravet er kjent og brukt av Sykehusinnkjøp HF i siste møbelanskaffelse.

Ambisiøst krav om at møblene skal merkes med QR-kode eller lignende er godt, og vil kunne
tilrettelegge for at det i fremtiden vil gjøre det lettere å kunne utføre reparasjoner, oppgraderinger
osv. Ved merking så vil nødvendig informasjon også være tilgjengelig i et eventuelt
annenhåndsmarked.

Sykehusinnkjøp HF brukte sporbarhet på produkter som evalueringskriterier i sist anbudsrunde.

5. Høy kvalitet etter produktstandard

Ingen kommentar til selve kravet slik det står. Men dersom en avtale skulle også inneholde brukte
møbler, så må kravet lempes på.

6. Produktgaranti

Basiskrav på 5 års garantitid er godt.

Krav om 10 år garanti må balanseres med markedet.

7. Enkel rengjøring av møbler

Godt krav om vasking av tekstiler på stoppede møbler.

Sykehusinnkjøp HF brukte krav tilpasset krav om smittefri soner og at møbler må tåle desinfisering.
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8. Robuste tekstiler

Tabellen i kravformuleringen er sannsynligvis hentet fra en standard. I så fall skulle det har blitt
henvist til standarden.

9. Øke antall produkter med EPD

Sykehusinnkjøp HF mener det er bra å få med krav om EPD. På basiskravet burde det også sies noe
om progresjon i forhold til andel produkter som har EPD, som f.eks. etter 1 år skal 20% av
produktene ha EPD, etter 2 år 50% eller lignende.

Det er også bra at det er krav om synliggjøring av klimaavtrykk i bestillingsløsningen.

I forsøk på å få opp antall EPDer i ulike typer produktområder, har Sykehusinnkjøp HF premiert for
antall EPDer som er tilgjengelig (erfaring gjelder fra andre type produkt enn møbler). For å få opp
antall EPDer i møbelmarkedet kan det vurderes å premiere produsenter for bruk av EPDer. Dette må
i så fall avstemmes med markedet forut for anbudskonkurransen, for å sjekke ut modenheten i
markedet. Målet på lengre sikt er at en kan sette krav til innholdet i EPDen og premiere ut ifra nivået
på klimafotavtrykket.

10. sikre lovlig og bærekraftig trevirke

Ingen kommentar.

11. Plast: merking for resirkulering

Bra krav. Det er her snakk om plastdeler som over 100 gram. De siste punktene i kravet som kan gi
unntak:

- «Dersom merkingen vil gå utover plastens funksjon
- Dersom merking ikke er teknisk mulig på grunn av produksjonsmetoden
- På deler hvor det ikke er mulig å merke på en slik måte at merkingen er av leselig størrelse

som kan identifiseres av en gjenvinningsoperatør»

Slik kravet står nå kan produsent som ikke ønsker å merke kan argumentere for å unnlate å merke
grunnet unntakene. Når en plastdel er over 100 g vil det være mulig å merke uten at det skal gå på
bekostning av funksjon ell. Dette fordi de fleste delene støpes i en form. I en form vil det alltid være
merket med andre type data som serienummer, kavitet (nummer på formen), støpetidspunkt etc.
Det vil da også med største sannsynlighet også være mulig å merke med resirkulerings-merke ell.

12. Emballasje: Mil jøvennlig

Dette kontraktsvilkår er lite ambisiøst. Det burde vurderes å utarbeide gode evalueringskriterium
som skiller gode, bevisste leverandører fra mindre gode.
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For å sikre bruk papp fra bærekraftig skogbruk og resirkulert papp, kan eksempel på krav være «Hvis
emballasjen er fiberbasert: Minimum 90 % FSC/PEFC-sertifisert (eller tilsvarende) eller resirkulert
papp.»

Det finnes aktører i markedet som benytter gjenbruksemballasje og har dermed ingen avfall fra
emballasje. Dette kunne premieres ved at det sette tildelingskriterier som premierer lavt/ ingen
avfall ved levering.

13. Emballasje: Gjenvinning

På spørsmål om det ønskes at leverandør skal ta med seg emballasjen, så er svaret; ja.

14. Redusert innhold av kjemikalier og skadelige stoffer – kravet gjelder hele møbelet
15. Redusert innhold av kjemikalier og skadelige stoffer – kravet gjelde tekstiler

Krav 14 gjelder hele møbelet mens krav 15 gjelder kun tekstil. Disse kravene bør samsvare da «hele
møbelet» også ofte inneholder tekstil.

På tekstil står det skrevet «Kravene gjelder for den enkelte tekstilfiberen som utgjør mer enn 10
vekt-% i det inngående tekstilet». Det er vanskelig å forstå hva som menes. Tekstilfiber er jo enkelt
fiber som f.eks. bomullfiber eller polyesterfiber og hver enkelt fiber utgjør 100% bomull eller
polyester. Det antas at det menes fibertype.

16. Redusert innhold av kjemikalier og skadelige stoffer (Formaldehyd) – kravet gjelder deler
av tre

Det er uklart hva som menes med «Deler av tre skal overholde følgende krav av formaldehyd.»
Burde det skrives deler som består av tre eller materialdeler av tre?

17. Redusert innhold av kjemikalier og skadelige stoffer – kravet gjelder overflatebehandling
av deler av tre og metall

Er det en grunn til at H317 - kan utløse en allergisk hudreaksjon, ikke er med? Møbler er direkte i
kontakt med hud, så kjemikalier som kan forårsake allergisk hudreaksjoner må unngås.

Generell tilbakemelding

• Et stort antall av kravene kan dokumenteres med type 1 mil jømerker. Det gjør det
forutsigbart for produsenter og oppdragsgiver, så det er veldig bra.

• Krav 1 som omhandler å ta inn brukte møbler for videresalg, hvilket betyr at selger vil kunne
sitte på en beholdning av brukte møbler. Dersom selger tilbyr denne t jenesten, vi selger ha
en beholdning fra mange ulike oppdragsgivere. Dersom dette kravet brukes, burde det også
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legges til rette for at oppdragsgiver også kan kunne kjøpe brukte møbler fra selges
totalbeholdning. Prismodell for denne type t jeneste må grundig gjennomarbeides.

• Når forhandler også selger brukte møbler, burde det i elektronisk priskatalog komme opp et
valg om en ønsker å kjøpe ny eller brukt møbel.

Vi takker for muligheten for å gi innspill. Ta gjerne kontakt ved behov.

Med hilsen

Sykehusinnkjøp HF

v/ Merete Sunde

Spesialrådgiver mil jø og etisk handel

Dette dokumentet er godkjent elektronisk og har derfor ingen underskrift


